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§ 1 
Val av justerare, dag för justering och godkännande av 
dagordning  

Beslut  
Rashid Mohammed (V) och Ole-Jörgen Persson (M) utsågs att 
justera protokollet från dagens sammanträde. Justeringen äger 
rum den 25 april 2025. 
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§ 2 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2025/145 
 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/145-1 Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7 § FB  
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§ 3 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2025/275 
 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/275-1 Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7 § FB 
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§ 4 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2025/212 
 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/212-1 Hemlighållande av vistelseort enligt 14 
§ 2 st. 2 p LVU 

 
 

Sida 6 (69)



 
 
 

 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2025 
 

2025-04-24 

§ 5 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2025/186 
 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/186-1 Hemlighållande av vistelseort enligt 14 
§ 2 st. 2 p LVU 
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§ 6 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2025/189 
 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/189-1 Hemlighållande av vistelseort enligt 14 
§ 2 st. 2 p LVU 
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§ 7 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2025/188 
 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/188-1 Hemlighållande av vistelseort enligt 14 
§ 2 st. 2 p LVU 
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§ 8 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2025/192 
 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/192-1 Upphörande av flyttningsförbud enligt 
26 § LVU  
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§ 9 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2025/177 
 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/177-1 överflyttning av vårdnad till särskilt 
förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap 8 § föräldrabalken 
(FB) 
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§ 10 
Borttagen på grund av sekretess  
JÄRVA 2025/95 
 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/95-1 (Godkänd - R 2) Upphandling av 
regelmässig lokalvård Västerort 2025 

• JÄRVA 2025/95-2 Bilaga 1 - Upphandlingsdokument 
läskopia 20250306 

• JÄRVA 2025/95-3 Bilaga 2 - Särskilda arbetsrättsliga villkor 
• JÄRVA 2025/95-4 Bilaga 3 - Prisformulär samt 

objektsförteckning 20241217 
• JÄRVA 2025/95-5 Bilaga 4 - Metodhandbok 
• JÄRVA 2025/95-6 Bilaga 5 - Tjänstebeskrivningar 

Lokalvård Västerort 2024 
• JÄRVA 2025/95-7 Bilaga 6 - Övergripande 

tjänstebeskrivning  
• JÄRVA 2025/95-8 Bilaga 7 - Kontrakt Regelmässig 

Lokalvård Västerort 2025 
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§ 11 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollen till handlingarna. 
 

Ärendet 
Protokoll från den 26 mars 2025, den 2 april 2025, den 9 april, den 
16 april och den 23 april 2025 anmäls. 
  
Nämnden ajournerades mellan klockan 17.35  för allmänhetens 
frågestund (frågestunden startade klockan 18.00) och fika med 
allmänheten. 
  
Sammanträdet återupptogs klockan 19.00 
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§ 12 
Underlag för budget 2026 med inriktning mot 2027 och 
2028 (flerårsplan)  
JÄRVA 2025/8 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner förslaget till underlag för 

budget 2026 med inriktning för 2027 och 2028 och 
överlämnar det till kommunstyrelsen.  

2. Järva stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Ghazal Saberian (SD) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Åsa Nilsson Söderström (L) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Patrick Amofah (C) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 1 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M)  reserverar sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att delvis godkänna förslag till beslut  
2. Att därutöver anföra 

  
Det föreliggande förslaget till underlag för budget 2026 med 
inriktning för 2027 och 2028 följer inriktningen i 
Socialdemokraternas budget och inriktningsmål som beslutats av 
kommunfullmäktige. Moderaterna föreslår en annan budget och en 
annan inriktning för kommunstyrelsens arbete än 
Socialdemokraterna.  Med en moderatledd majoritet i 
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kommunfullmäktige hade prioriteringarna och förutsättningarna i 
ärendet sett annorlunda ut. 
  
Moderaterna kommer alltid att prioritera kommunens kärnuppgifter. 
För stadsdelens del betyder det satsningar på förskolan, 
socialtjänsten, det förebyggande arbetet och äldreomsorgen. 
  
Vi fäster stor vikt vid tidiga insatser, att få fler barn inskrivna i 
förskolan, språkutveckling och kvalité – oavsett utförare – inom 
äldreomsorgen. 
  
Vi är bekymrade över majoritetens uppenbara försök till och 
uttalade politiska inriktning om att ta tillbaka verksamheter i egen 
regi. Det är enbart av ideologiska skäl detta görs. Vi vill värna om 
skattebetalarnas pengar, ha en mångfald av utförare av den 
kommunala verksamheten och fokusera på kvalité och innehåll – 
inte vem som utför uppdraget. 
  
Tryggheten är fortsatt en ödesfråga för Järva. Tryggheten behöver 
stärkas i hela stadsdelen, från Spånga till Akalla – med utökat 
användande av kameraövervakning, mobila ordningsvakter, 
förstärkt Trefas, utökad samverkan för eftervård av 
institutionsplacerade ungdomar, samt en tryggare stadsmiljö med 
bland annat mer belysning.  
  
Vi motsätter oss starkt majoritetens planer på att bygga vad som i 
praktiken blir ett nytt förvaltningshus i Kämpingeskolan. Vår 
uppfattning är att de förvaltningshus som finns, i Kista och på 
Elinsborgsbacken, tillsammans med en ökad lokal närvaro och 
decentralisering av förvaltningen, kan täcka de behov som finns. Att 
lägga ner skattemedel på en upprustning av Kämpingeskolan är lika 
dyrt, lika oansvarigt och särskilt oförankrat nu som det var de 
(minst) två gånger skolan tidigare dömts ut som förvaltningslokal. 
  
Järva har nu fungerat som stadsdelsförvaltning sedan halvårsskiftet 
2023. Vår uppfattning är alltjämt att Spånga inte ska ingå i Järva 
stadsdelsnämnd, och därför behöver skiljas ut för att ingå i en annan 
konstellation. 
  
Moderaterna lovar inte allt åt alla. Men vi lovar att prioritera de 
kommunala kärnuppgifterna, utan att höja skatten. När Järvaborna 
vänder på slantarna för att få ekonomin att gå ihop, krävs det 
ansvarstagande och prioriteringar också från politiken. 
  

Reservation 2 
Ghazal Saberian (SD) reserverar sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
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1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att ge förvaltningen i uppdrag att återkomma till 

stadsdelsnämnden med ett underlag för budget 2026 med 
inriktning 2027 och 2028 utifrån Sverigedemokraternas 
skuggbudget 2025. 

3. Därutöver anföra följande: 
  
Sverigedemokraterna har i sin skuggbudget för 2025 redogjort för 
våra visioner, mål och inriktningar. För att genomföra detta ska 
kontoret återkomma till nämnden med ett omarbetat underlag för 
budget. 

  

Reservation 3 
Åsa Nilsson Söderström (L) reserverar sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att delvis bifalla stadsdelsförvaltningens förslag till beslut. 
2. Att uppdra åt stadsdelsförvaltningen att återkomma med 

förslag till inriktningsbeslut i enlighet med vad som nedan 
anförs. 

3. Att anföra följande. 
  
Vi liberaler anser att varje människa bör ges så stora möjligheter 
som möjligt att forma sitt eget liv. Det förutsätter inte bara frihet, 
utan också stöd i rätt tid och på rätt nivå. Den lokala nivån har ett 
särskilt ansvar för att det sociala arbetet, utbildningsinsatserna och 
de hälsofrämjande insatserna fungerar och samverkar – särskilt för 
dem som befinner sig i utsatthet. 
  
Barn som placeras av samhället är en av de mest sårbara grupperna. 
De löper betydligt högre risk än andra att senare i livet drabbas av 
psykisk ohälsa, missbruk, kriminalitet eller att hamna i socialt 
utanförskap. Det är därför avgörande att staden, i rollen som 
tillfällig vårdnadshavare, inte enbart erbjuder trygghet och omsorg 
under placeringen, utan också säkerställer en långsiktig uppföljning 
och ett fungerande eftervårdsprogram. 
  
I Liberalernas förslag till budget för 2025 lyfts behovet av att följa 
upp barns betyg, hälsa och tandstatus i samhällsvård. Det är ett 
grundläggande ansvar för kommunen. Vi förväntar oss inte att unga 
som vuxit upp utan placering klarar vuxenlivet helt på egen hand – 
än mindre barn som varit placerade och saknar ett stödjande 
nätverk. Både ansvar och resurser behöver följa med även efter att 
placeringen avslutats. 
  
Stadsdelen har i många fall god kännedom om barnets behov och 
förutsättningar, och spelar därmed en viktig roll i 
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uppföljningsarbetet. För att arbetet ska ge resultat krävs samverkan 
med andra relevanta aktörer, och ett tydligt uppdrag att även arbeta 
med eftervård. 
  
Skolresultaten för barn som varit placerade är fortsatt låga. 
Särskilda satsningar för att förbättra utbildningssituationen för 
målgruppen saknas. Om en placering inte leder till förbättrade 
livsförutsättningar ökar både risken för fortsatt utsatthet för 
individen och kostnaderna för samhället. Den rödgröna majoriteten 
har hänvisat till juridiska hinder för att följa upp skolresultat på 
aggregerad nivå, men detta är en preliminär tolkning. Någon rättslig 
prövning har inte gjorts. Vi menar att staden bör testa lagstiftningen. 
  
Vi vill också lyfta behovet av faktisk samhandling mellan förskola, 
skola, socialtjänst, civilsamhälle och i vissa fall polis. Det räcker 
inte med samverkan i teorin. Arbetet måste bygga på gemensamt 
ansvar och tydliga uppdrag. Men samhandling kräver också politisk 
vilja och initiativtagande, något som fortsatt lyser med sin frånvaro 
från den rödgröna majoriteten. 
  
Det finns brister i den centrala samordningen gentemot stadsdelen, 
inte minst inom brottsförebyggande arbete och uppföljning av 
insatser för barn och unga. Många av de utmaningar stadsdelen 
möter kräver stöd på central nivå, vilket inte alltid finns. Det 
handlar inte om att ta över det lokala ansvaret, utan om att 
tillhandahålla struktur, stöd och gemensam riktning. 
  
Likvärdigheten inom LSS behöver också förbättras. Skillnader i 
handläggningstid, beslutspraxis och tillgång till insatser mellan 
stadsdelar är problematiska, särskilt mot bakgrund av att LSS är en 
rättighetslagstiftning. Rätten till stöd ska inte påverkas av var i 
staden man bor. 
  
Tidiga insatser i förskolan är en annan viktig del. Forskning visar att 
barn som uppvisar ihållande aggressivt beteende i tidig ålder löper 
ökad risk för framtida våldsbrott. Förskola, barnhälsovård och 
socialtjänst behöver ha fungerande strukturer för att upptäcka och 
stödja dessa barn i tid. 
  
För att socialtjänsten ska kunna genomföra sitt uppdrag krävs 
rimliga arbetsvillkor. Hög arbetsbelastning och bristande 
förutsättningar för uppföljning påverkar både kvalitet och långsiktig 
kompetensförsörjning. Här krävs ett helhetsgrepp om arbetsmiljö 
och resursfördelning. 
  
Vi vill slutligen betona vikten av förbättrad avtalsuppföljning, både 
inom HVB-verksamhet och exempelvis stadsmiljöentreprenader. 
När kontrollen brister riskerar både kvalitet och rättssäkerhet att 
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urholkas. Uppföljning ska vara en del av det löpande 
styrningsarbetet – inte något som hanteras i efterhand. 
  
I övrigt hänvisar vi till Liberalernas budgetreservation för 2025. 
  

Reservation 4 
Patrick Amofah (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag beslut 
2. Att uppdra åt förvaltningen att återkomma med ett förslag 

till inriktning utifrån Centerpartiets budgetreservation i 
kommunfullmäktige 

3. Att därutöver anföra följande: 
  
Centerpartiet vill staka ut en hoppfull väg framåt för det framtida 
Stockholm – en stad som håller ihop och ger kraft åt varje människa 
att förverkliga sina drömmar. Stockholm ska vara en frihetlig, grön, 
öppen, trygg och rolig stad där stadens styrkor tas tillvara genom 
samarbete med företag, akademi och civilsamhälle. 
  
Stockholm har stora utmaningar. Efter att länge ha varit en 
ledstjärna i klimatarbetet, riskerar Sverige och Stockholm att tappa 
fart i klimatomställningen. Utanförskapet på vissa platser är stort, 
kriminaliteten växer och vi befinner oss i en eskalerande våldsspiral 
orsakad av kriminella nätverk. Det är svårt att hitta bostad, det är 
brist på både förskollärare och förskoleplatser och skillnader i 
skolresultaten är för stora. Skolorna är hårt pressade av en stram 
ekonomi vilket fått stora konsekvenser. Planbristen försvårar för 
barn och ungdomar att idrotta och få en meningsfylld fritid. De 
demografiska förändringarna i Stockholm får enorma konserver och 
majoriteten behöver snabba på arbetet på att möta dessa 
förändringar. 
  
Dessa utmaningar ser vi även lokalt i flera av Stockholms många 
olika lokalsamhällen. Vi måste värna dessa och skapa stadsdelar 
med egna identiteter, levande centrum och kvarter. 
  
Svåra ekonomiska tider innebär ett behov för alla stadens 
verksamheter att prioritera inom sina uppdrag och kontinuerligt 
arbeta för att frigöra resurser för prioriterad verksamhet. Istället för 
en ideologiskt motiverad skattehöjning som gjorts för år 2025, trots 
ett ekonomiskt resultat på omkring tre miljarder kronor, borde bättre 
prioriteringar göras mellan verksamheter, men också att nämnder 
och bolag måste undanröja kostnader. Sådant som inte bidrar till en 
bättre verksamhet för stockholmarna eller ens stadens personal 
måste läggas ned, så som dyra och dysfunktionella digitala system 
eller it-avtal som sträcker sig över ett decennium där bara en 
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leverantör lämnade anbud. Till skillnad från vänsterstyret så vill vi i 
Centerpartiet satsa mer på skolan och har gjort nödvändiga 
satsningar i budgeten för 2025 för att stoppa nedskärningarna. Vi 
fokuserar på kvalitet, särskilt stöd och lärande – för att säkra att alla 
barn får rätt stöd i rätt tid. 
  
Klimatet och miljön är några av våra främsta ödesfrågor. Stockholm 
måste minska utsläppen och bli grönare, med mer och bättre parker 
och grönska. För att Stockholms stad ska bli klimatpositivt senast år 
2030 behövs koldioxidavskiljning och lagring (BECCS och CCS) 
vara på plats, och satsningar på gång och cykel genomföras. Även 
om majoriteten har bra visioner så lämnar miljö- och 
klimatpolitiken flera saker att önska. Särskilt matens 
klimatpåverkan väljer man att åsidosätta, där både lokalproducerad 
mat - både för klimatet och beredskapen - har en viktig roll att spela 
precis som innovativa idéer att minska matsvinn. 
  
En levande och rolig stad kännetecknas av ett livskraftigt 
civilsamhälle, därför vill vi se ett aktivt föreningsliv i Stockholm 
under de kommande åren och vi satsar på ideella krafter som skapar 
meningsfull fritid och trygghet, bl a nattvandring, lokalt 
föreningsliv samt idrottsrörelsen. 
  
Inom bostadspolitiken så ser utvecklingen oroande ut och det är 
illavarslande av vänsterstyret att inte ta frågan på tillräckligt stort 
allvar. Det riskerar att drabba stockholmarna hårt under kommande 
år. Det avstannade bostadsbyggandet kommer påverka såväl 
tillgången till lediga bostäder som boendekostnaderna negativt. Det 
riskerar att leda till ökad segregation och påverka Stockholms 
framtida tillväxt, med problem att locka arbetskraft till staden. Att 
få igång byggandet, öka rörligheten på bostadsmarknaden och se till 
att även de grupper som saknar resurser också kan få en dräglig 
bostad i Stockholm måste vara en av de allra mest prioriterade 
frågorna under kommande år. Här har majoriteten ingen realistisk 
politik. 
  
I övrigt hänvisar vi till Centerpartiets budgetreservation i 
kommunfullmäktige för vilka prioriteringar som bör ligga till grund 
för planeringen för perioden 2026-2028. 
  

  
  

  
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/8-1 (Godkänd - R 3) Underlag för budget 2026 
med inriktning 2027 och 2028 
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• JÄRVA 2025/8-2 Bilaga 1 Underlag for budget 2026 med 
inriktning 2027 och 2028 

• JÄRVA 2025/8-3 Bilaga 2 Fleråring 2025 (ekonomi) 
• JÄRVA 2025/8-4 Bilaga 3 Klimatinvesteringar 2026-2028 
• JÄRVA 2025/8-5 Bilaga 4 Klimatanpassning investeringar 

2026-2028 
• JÄRVA 2025/8-6 Bilaga 5 Lokalförsörjningsplan 2025 
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§ 13 
Månadsrapport - Ekonomi  
JÄRVA 2025/1 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner denna månadsrapport. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Sammantaget prognostiseras en budget i balans efter 
resultatöverföringar.  
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/1-3 (Godkänd - R 1) Månadsrapport till 
nämnden i april 2025 
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§ 14 
Inriktningsbeslut förvaltningskontor Kämpinge  
JÄRVA 2025/273 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd ger Järva stadsdelsförvaltning i 

uppdrag att av fastighetskontoret beställa framtagning av 
handling som underlag för ett kommande 
genomförandebeslut till en sammanlagd beräknad utgift 
redovisad i bilaga 1. 

2. Järva stadsdelsnämnd godkänner den bedömda 
hyreskostnaden redovisad i bilaga 1 som en följd av bedömd 
inriktning för projektet och föreslår att kommunstyrelsen 
godkänner den tillkommande hyreskostnaden. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Den 1 juli 2023 skedde en sammanläggning av Spånga-Tensta och 
Rinkeby-Kistas stadsdelsnämnd till den nya stadsdelsnämnden 
Järva. Stadsdelsnämnderna fattade innan sammanläggningen beslut 
om att gå vidare med förslag om att tillskapa ett nytt 
förvaltningskontor i före detta Kämpingeskolan som ligger inom 
fastigheten Kämpinge 2:1. Genom sammanläggningen vill den nya 
stadsdelsförvaltningen effektivisera lokalanvändningen och 
förbättra samordningen för cirka 640 medarbetare. 
  
Projektet innebär en genomgripande renovering av Kämpingeskolan 
och anpassningar till stadsdelsförvaltningens verksamhet. 
Byggnaden är i behov av upprustning till följd av ändrad 
verksamhet och för att möta dagens standardkrav för kontor. Nya 
lokalytor behöver även tillskapas genom överdäckning med nytt 
bjälklag. 
  
Målet är att uppfylla stadsdelsnämndens lokalbehov, skapa ett 
ändamålsenligt kontor samt att effektivisera lokalanvändningen i 
enlighet med stadens fastighets- och lokalpolicy för att minska 
stadens kostnader för det interna kontorsbehovet. Byggnaden ska 
hyras av stadsdelsnämnden enligt stadens gällande principer för 
internhyressättning. 
  
Fastighetskontoret och Järva stadsdelsnämnd avser att återkomma 
med underlag för ett genomförandebeslut under Q2 2026. 
  
Projektekonomin redovisas i bilaga 1 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderström (L) och 
Patrick Amofah (C) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
  
Gahzal Saberian (SD) ansluter sig till Ole-Jörgen Persson m.fl. 
(M), Åsa Nilsson Söderström (L) och Patrick Amofah (C) förslag 
till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Omröstning begärdes 
  
Följande voteringsordning fastställdes. 
Den som biträder bifall till S+V+MP:s förslag röstar ja. 
Den som biträder bifall till M+SD+L+C:s förslag röstar nej. 
  
Följande ja-röster avgavs: Rashid Mohammed (V), Elvir Kazinic 
(S), Anna Jonazon (S), Nassir Abdullahi Ali (S), Kyllikki Iroegbu 
(S), Helene Wildner (V), Mansur Jama (MP). 
  
Följande nej-röster avgavs: Ole-Jörgen Persson (M),  Lotta 
Högström (M), Mats Rydelius (M), Ghazal Saberian (SD), Åsa 
Nilsson Söderström (L), Patrick Amofah (C).  
  
S+V+MP:s förslag till beslut hade därmed bifallits med 7 röster mot 
6. 
  

Reservation 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M), Ghazal Saberian (SD), Åsa Nilsson 
Söderström (L) och Patrick Amofah (C) reserverar sig mot 
nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande: 
  
Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
Att uppdra åt förvaltningen att inte gå vidare med planerna på att 
omvandla Kämpingeskolan till nya förvaltningslokaler för Järva 
stadsdelsförvaltning. 
Att i stället uppdra åt förvaltningen att utreda möjligheterna att 
fortsätta använda och optimera de befintliga lokalerna på 
Elinsborgsbacken i Tensta samt Borgarfjordsgatan i Kista för att 
långsiktigt tillgodose förvaltningens behov. 
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Samt 
Att uppdra åt förvaltningen att utreda möjligheterna för ökad 
decentralisering av förvaltningens verksamheter på så sätt att 
verksamheter ska finnas i flera delar av stadsdelsområdet. 
  
Samt att därutöver anföra: 
Frågan om Kämpingeskolan som nytt förvaltningshus för 
stadsdelsförvaltningen är inte ny, utan vid flertalet tillfällen har 
frågan utretts och förkastats på grund ut av för höga kostnader. I sak 
har ingenting förändrats sedan senast stadsdelsnämnden i dåvarande 
Spånga-Tensta avfärdade Kämpingeskolan tidigt under 
mandatperioden 2018–2022. 
  
Vad som däremot är nytt sedan sist är att förvaltningen nu har nya, 
fräscha och nyligen renoverade lokaler i Elinsborgsbacken i Tensta, 
där cirka 250 medarbetare har sina arbetsplatser. Utöver det finns 
lokalerna på Borgarfjordsgatan i Kista med ytterligare 390 
arbetsplatser. Dessa lokaler är moderna, tillgängliga och redan i 
bruk vilket gör dem till en kostnadseffektiv lösning för 
förvaltningens behov. 
  
Det är djupt ekonomiskt oansvarigt att nu vilja investera ytterligare 
medel för att omvandla Kämpingeskolan, som för närvarande 
används som evakueringslokal och som vid flertalet tillfällen 
tidigare förkastats som förvaltningshus. Projektet riskerar att belasta 
stadens, och stadsdelens, ekonomi onödigt mycket i ett läge där 
omvärldsfaktorerna är osäkra bland annat på grund av Rysslands 
invasion av Ukraina, samt att stadens skuldberg växer. 
  
Det föreliggande tjänsteutlåtandet innehåller stora brister. 
Förvaltningen preciserar exempelvis inte hur ett eventuellt 
förvaltningshus i Kämpingeskolan kommer att påverka den 
undervisning som nu fortgår i lokalerna eller hur en placering av 
förvaltningshuset där kommer påverka de ekonomiska 
förutsättningarna för så väl staden som helhet som för stadsdelen. 
Detta behöver preciseras närmare. 
  
Tjänsteutlåtandet tar heller upp risken för att lokalerna på 
Elinsborgsbacken i Tensta blir stående tomt under en längre tid, vad 
detta kan kosta skattebetalarna, ej heller de kostnader nämnden har 
(så länge hyreskontraktet är gällande) för förvaltningshuset i Kista. 
Detta behöver såklart göras. 
  
När det gäller förvaltningslokalerna i Kista är det synnerligen 
olämpligt av majoriteten att i ett läge med enorma mängder 
tomställda lokaler i området, i ett läge där KTH, Stockholms 
universitet samt Ericsson bland andra flaggat för att de lämnar Kista 
och därmed fördjupar Kistas kris bidra till ytterligare utarmning av 
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Kista. Om flera hundra tjänstemän försvinner från Kista förstärks 
områdets kris ytterligare. 
  
Vi vill avslutningsvis understryka vikten av att viss 
förvaltningsverksamhet behålls, eller förläggs till, övriga delar av 
stadsdelen. Förvaltningen behöver vara nära medborgarna, i 
synnerhet socialtjänsten. En utredning kring de delar av 
förvaltningen som skulle kunna decentraliseras behöver därför 
komma till stånd. 
  

Särskilt uttalande 
Gahzal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande enligt 
följande: 
  
Sverigedemokraterna anser att det här projektet är en direkt 
felprioritering. Det är en allt för svårnavigerad ekonomisk situation 
som råder och de resurser som finns bör då främst riktas 
verksamhetsnära mot social- och utbildningsverksamhet. Om 
investeringar ändå ska genomföras ska de vara av sådan karaktär att 
det antingen finns ett akut behov eller att den kostnadsminskning de 
medför går att räkna hem inom en förhållandevis snäv tidshorisont. 
Vi bedömer att så inte är fallet i det här projektet. 
  
Därutöver anser vi att en centralisering av förvaltningen enligt 
förslaget, med hänsyn till den geografiska storleken av 
stadsdelsområdet efter sammanläggningen av de två tidigare 
stadsdelsområdena Spånga-Tensta och Rinkeby-Kista inte är 
gynnsamt för stadsdelens alla medborgare. Att sträva mot att sprida 
ut förvaltningens olika avdelningar över hela stadsdelsområdet 
anser vi är av större vinning, för att på så sätt vara så nära 
medborgarna som möjligt och öka tillgängligheten för hela 
upptagningsområdet i ett så pass stort stadsdelsområde som Järva 
stadsdelsnämnd numera är. 
  
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/273-2 (Signerad) Inriktningsbeslut 
förvaltningskontor Kämpinge  

• JÄRVA 2025/273-1 Bilaga 1 - Ekonomisk redovisning 
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§ 15 
Avbrytande av uppförande av förskola på Gullinge  
JÄRVA 2025/274 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd återta det reviderade genomförandebeslutet 
om uppförande av ny förskola på Gullingeplan, ST 2022/170, § 10. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd fattade genomförandebeslut i 
december 2020 avseende uppförande av en ny förskola på 
Gullingeplan i anslutning till Tensta Centrum. På bara ett år 
aviserade SISAB avsevärda fördyrningar på ca 20 % på 
totalkostnaden. Fördyrningarna kunde delvis härledas till ökade 
prisbilder på framförallt material men även till markrelaterade 
problem. Efter detta har materialkostnader och räntekostnader ökat 
mycket kraftigt vilket kan förväntas bidra till ytterligare kraftiga 
kostnadsökningar inom detta projekt. Därtill har 
befolkningsprognosen och det förväntade antalet barn i 
förskoleåldern skrivits ned kraftigt för Tensta den kommande 
tioårsperioden. Antalet barn i förskoleåldern förväntas minska med 
upp till 20 % under perioden. Med anledning av ovanstående 
föreslår stadsdelsförvaltningen att Järva stadsdelsnämnd återtar 
genomförandebeslutet om att bygga en ny förskola på Gullingeplan 
och att projektet avbryts. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/274-1 (Godkänd - R 2) Avbrytande av 
uppförande av förskola på Gullinge 

• JÄRVA 2025/274-2 Bilaga 1 - Reviderat 
genomförandebeslut 
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§ 16 
Skrivelse om barn som försvinner efter loven  

Svar på skrivelse från Ole-Jörgen Persson (M) 
JÄRVA 2025/89 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ole-Jörgen Persson (M) har inkommit med skrivelse om barn som 
försvinner från förskolor och skolor efter loven. Skribenten frågar 
om det finns barn som inte kommit åter till förskola och skola efter 
sommarlovet 2024 och jullovet 2024/2025 i Järva stadsdelsområde. 
Vidare frågar skribenten om det finns barn, unga, unga vuxna (upp 
till 25 år) som misstänkts förts bort mot deras vilja under 2024 i 
Järva stadsdelsområde. Skribenten efterfrågar också förvaltningens 
handlingsplan för att säkerställa att barn och unga inte förs bort mot 
sin vilja och förvaltningens rutiner för att fånga upp dessa. 
  
Järva stadsdelsförvaltnings samlade svar på frågorna är att det finns 
viss kännedom om barn som är försvunna och att förvaltningen har 
etablerade rutiner och arbetssätt för att hantera och motverka 
bortförande av barn. 
  
Förvaltningen delar skribentens synpunkter om att förebygga och 
förhindra att barn riskerar att föras bort mot sin vilja är en 
angelägen fråga och ser ett behov av förbättrad och samlad statistik.  
  
Förvaltningen föreslår att Järva stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande och lägger till handlingarna. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 
Ole Jörgen Persson m.fl. (M) och Åsa Nilsson Söderström (L) lade 
fram ett särskilt uttalande enligt följande: 
  
Vi tackar för svaren på de frågor som är ställda i skrivelsen. 
  
I likhet med vad förvaltningen skriver behövs helt uppenbart 
stadsgemensamma rutiner för att följa upp om barn i skolan eller i 
förskolan mot deras vilja förts ur landet. Det är bekymmersamt att 
läsa att det över huvud taget saknas statistik över om några barn i 
våra förskolor förts bort mot sin vilja. 
  
En samlad, stadsövergripande insamling av data och statistik 
behövs därför för att förstå och se problemens omfattning och om 
stadens åtgärder för att motverka problematiken har haft effekt. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/89-4 (Godkänd - R 1) Skrivelse om barn som 
försvinner efter loven 

• JÄRVA 2025/89-1 Skrivelse om barn som försvinner efter 
loven 
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§ 17 
Patientsäkerhetsberättelser 2024  
JÄRVA 2025/226 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner Patientsäkerhetsberättelserna för 
2024 och lägger dessa till handlingarna.  
 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt patientsäkerhetslagen (SFS 2010:659) ska vårdgivaren senast 
den första mars varje år upprätta en patientsäkerhetsberättelse för 
föregående år. Syftet med att upprätta patientsäkerhetsberättelser är 
att vårdgivaren får bättre kontroll över verksamhetens arbete med 
patientsäkerheten. Att underlätta utförandet av tillsyn och att det blir 
enklare att tilldela information till andra samverkanspartners som 
till exempel andra vårdgivare, patienter eller andra 
patientorganisationer.  
  
I Järva stadsdelsförvaltning har patientsäkerhetsberättelse för 2024 
upprättats för Kista vård- och omsorgsboende och Kista servicehus, 
Rinkeby vård- och omsorgsboende samt Elinsborgsbacken bostad 
med särskild service för psykosociala insatser. Elinsborgsbacken 
bostad med särskild service för psykosociala insatser, drivs på 
entreprenad av Novelia Omsorg AB. Verksamheterna har arbetat 
med att bland annat utveckla dokumentationen i patientjournalerna. 
Patientsäkerheten har följts upp bland annat genom egenkontroll, 
avvikelserapporter och dokumentationsgranskning. För att öka 
patientsäkerheten har det exempelvis införts regelbundna team-
möten som leds av sjuksköterska. Det som de respektive 
verksamheterna har arbetat med under år 2024 beskrivs separat i 
deras respektive patientsäkerhetsberättelser, se bifogade bilagor.  
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/226-5 (Godkänd - R 1) 
Patientsäkerhetsberättelser 2024 
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• JÄRVA 2025/226-3 Patientsäkerhetsberättelse för 
Elinsborgsbacken Bostad med Särskild service 2024 

• JÄRVA 2025/226-2 Patientsäkerhetsberättelse för Rinkeby 
Vård och Omsorgsboende 2024  

• JÄRVA 2025/226-1 Patientsäkerhetsberättelse för Kista vård 
och omsorgsboende samt Kista servicehus 2024 

 
 

Sida 30 (69)



 
 
 

 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2025 
 

2025-04-24 

§ 18 
Delegation och förordnande i ärenden enligt LVU och 
LVM 2025  
JÄRVA 2024/1001 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd förordnar ordförande i sociala delegationen 
Rashid Mohammed (V), vice ordförande i sociala delegationen 
Lotta Högström (M) och ledamoten Anna Jonazon (S) rätt att fatta 
beslut enligt; 
4 kap 1 § lag om placering av barn i skyddat boende om omedelbar 
insats i form av skyddat boende, 
5 kap 1 § lag om placering av barn i skyddat boende om var 
insatsen ska ordnas och var den unge ska vistas under vårdtiden, 
6 § LVU om omedelbart omhändertagande, 
9 § LVU om upphörande av omedelbart omhändertagande, 
11 § LVU om var och hur vården ska ordnas, 
13 § LVM om omedelbart omhändertagande, 
27 § LVU om tillfälligt flyttningsförbud, 
43 § 1st 1p LVU begära polishandräckning för att genomföra 
läkarundersökning, 
43 § 1st 2p LVU begäran om biträde av polismyndighet, eller 
kriminalvård, för att genomföra beslut om vård eller omedelbart 
omhändertagande, 
31 d § 2st LVU beslut om tillfälligt utreseförbud och 
8 kap 7 § lag om placering av barn i skyddat boende begäran om 
biträde av polismyndighet, för att genomföra beslut om skyddat 
boende eller om en omedelbar sådan insats. 
  
2. Järva stadsdelsnämnd delegerar ordförande i sociala delegationen 
Rashid Mohammed (V), vice ordförande i sociala delegationen 
Lotta Högström (M) och ledamoten Anna Jonazon (S) rätt att fatta 
beslut enligt; 
14 § 2st 1p och 2p LVU om umgängesbegränsning, hemlighållande 
av vistelseort samt upphävande av beslut enligt samma lagrum, 
30 § LVU om upphörande av tillfälligt flyttningsförbud, 
31 g § LVU om upphörande av tillfälligt reseförbud och 
5 kap 4 § lag om placering av barn i skyddat boende om 
umgängesbegränsning, hemlighållande av vistelseort samt 
upphävande av beslut enligt samma lagrum. 
  
Järva stadsdelsnämnd förordnar nedan nämnda tjänstepersoner vid 
stadsdelsförvaltningen att begära polishandräckning för att 
genomföra beslut om vård eller omhändertagande enligt 43 § 1st 2p 
LVU samt begära om biträde av polismyndighet, för att genomföra 
beslut om skyddat boende eller om en omedelbar sådan insats enligt 
8 kap 7 § lag om placering av barn i skyddat boende inom 
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nämndens eget ansvarsområde. Tjänstepersoner vid 
stadsdelsnämnden; 
Sofia Slotte, Sanna Häggbring Hedén, Jennie Goodoree, Charlotte 
Ewaldh, Anette Höög, Caroline Wibler, Sofia Jandèr, Mia 
Lindgren, Annica Toll, Veronica Skog, Alin Assad, Åsa Berndtson, 
Ulrika Hammarén, Malin Jakobsson, Sedina Arnaut-Biberic, Anna-
Karin Svensson, Cecilia Grimelius, Malin Pettersson, Idil Magan, 
Elin Miller, Hedda Bergman Amanda Österlund, Dania Acost, 
Worod Hanouch, Emilia Wiik, Sesen Kubrom, Leila Mimon, 
Pernilla Evert och Oliver Miller . 
  
3. Tidigare beslut om delegation och förordnande enligt LVU, LVM 
samt lag om placering av barn i skyddat boende upphör att gälla. 
4. Järva stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Järva stadsdelsnämnd förordnar vid sidan av ordföranden ett antal 
nämndledamöter att fatta beslut enligt 6, 9, 11 och 27 §§, 31 d § 2st, 
43 § 1st 1p samt 43 § 1st 2p lagen om särskilda bestämmelser om 
vård av unga (LVU), 4 kap 1 §, 5 kap 1 §, 8 kap 7 § lag om 
placering av barn i skyddat boende och 13 § om lagen om vård av 
missbrukare i vissa fall (LVM). Vidare delegeras beslut enligt 14 § 
2st 1p och 2p, 30 § och 31 g § LVU samt 5 kap 4 § lag om 
placering av barn i skyddat boende. 
Därutöver förordar stadsdelsnämnden ett antal tjänstepersoner i 
förvaltningen att begära polishandräckning för att genomföra beslut 
enligt 43§ 1st 2p LVU samt 8 kap 7 § lag om placering av barn i 
skyddat boende. 
  
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2024/1001-3 (Godkänd - R 1) Delegation och 
förordnande i ärenden enligt LVU, LVM samt lag om 
placering av barn i skyddat boende 2025  
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§ 19 
Stockholms stads program för barns rätt till kultur  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2024/1378 
JÄRVA 2025/50 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat Stockholms stads program för 
barns rätt till kultur till Järva stadsdelsnämnd för yttrande.  
  
Styrdokumentet avses ersätta det tidigare programmet för barn- och 
ungdomskultur, Kultur i ögonhöjd. 
  
Programmet har tre mål som konkretiserar stadens ambition för 
barns rätt till kultur i förskolan och skolan, på fritiden och i den 
nära stadsmiljön. Programmet ska ge stadens verksamheter en 
gemensam utgångspunkt för arbetet med barns rätt till kultur samt 
tydliggöra det ansvar som nämnder och bolagsstyrelser har inom 
programmets verksamhetsområden. 
  
Förvaltningen bedömer att programmet som helhet är tydligt, 
välavvägt och skapar goda förutsättningar för staden att förbättra 
barns möjligheter att ta del av kultur. 
  
Förvaltningen anser att det hade varit önskvärt om inriktningen 
avseende olika samarbetsmöjligheter hade formuleras tydligare 
genom mål och aktiviteter samt att huvudansvarig för respektive 
målområde tar en aktiv roll i att bjuda in till arbetet. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Gahzal Saberian (SD) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
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Reservation 
Gahzal Saberian (SD) reserverar sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande: 
  

1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
2. Därutöver anföra följande: 

  
Det är glädjande att det tas fram ett program för barn och ungas rätt 
till kultur och att det uppmärksammas att staden behöver inkludera 
underrepresenterade grupper så som pojkar samt barn och unga med 
funktionsnedsättning. 
  
För att nå ut till barn och unga med funktionsnedsättning samt deras 
vårdnadshavare kan staden med fördel samarbeta med 
funktionsrättsrörelsen samt stadens habiliteringscenter. 
  
Vi vill även lyfta vikten av att alla barn nås av Kulanpremien, för att 
uppnå detta behöver riktade insatser göras för att nå barn och unga 
som går i fristående förskolor och skolor. 
  
Det är även av stor vikt att staden kommer till bukt med bristerna 
kring barn och ungas systematiska och formaliserade inflytande för 
att säkerställa att barnkonventionen tillämpas till fullo. 
  
Kulturskolan har ett rikt utbud och möjlighet att nå många barn och 
unga. För att ytterligare tillgängliggöra utbudet föreslår vi att 
Kulturskolan i högre grad förlägger sin verksamhet i direkt 
anslutning till skoldagen. På så sätt minskar ojämlikheten i barns 
olika hemförutsättningar och fler barn och unga ges möjlighet att 
delta i kulturaktiviteter oavsett om deras vårdnadshavare har tid och 
möjlighet att vara delaktiga eller inte. 
  
Genom att reformera stadens fritidsgårdar, rikta dem till 
högstadieungdomar samt införa fritidsgårdskort tror vi att staden 
kan nå fler flickor. Rågsveds fritidsgård är ett bra exempel där 
antalet flickor ökade dramatiskt när åldersgränsen sänktes till att 
enbart omfatta högstadiet. 
  
För att göra stadens parklekar mer inkluderande även för barn med 
funktionsnedsättning vill vi att den fysiska tillgängligheten ses över 
samt att samtlig personal utbildas inom NPF. 
  
  

Särskilt uttalande 
Åsa Nilsson Söderström (L) och Patrick Amofah (C) lade fram ett 
särskilt uttalande enligt följande: 
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Alla barn och unga ska ha möjligheter att skapa och tillgång till 
kulturupplevelser. 
  
Stockholms stads program för barns rätt till kultur ska ge alla barn 
och ungdomar goda möjligheter att upptäcka, uppleva och skapa 
många olika sorters kulturuttryck. Det är bra att det föreslagna 
programmet uppmärksammar vikten av att Stockholms stad blir 
bättre på att inkludera underrepresenterade grupper: Pojkar i alla 
åldrar, äldre barn och ungdomar, barn och ungdomar med 
funktionsnedsättning samt barn och ungdomar som växer upp i 
hushåll med låga inkomster. Vi vill poängtera vikten av 
resurssättning för att staden verkligen ska nå alla barn i olika 
skolklasser och att varje skolår kunna genomföra kulturaktiviteter. 
Detta är essentiellt så att programmet blir verklighet och inte en 
papperstiger. 
  
En annan aspekt vi vill lyfta handlar om det förslag som Liberalerna 
lade beträffande målgruppen LSS och rätten till kultur. Här avslog 
majoriteten vårt förslag om att utvidga Kulansamarbetet till att 
omfatta också LSS. Här finns idag ett begränsat utbud av aktiviteter 
som idrottsförvaltningen tillhandahåller, men där inte alla tre 
personkretsar inom LSS har tillgång till aktiviteterna. För oss är det 
självklart att personer som omfattas av lagen om särskilt stöd ska ha 
tillgång till kultur och att det bästa sättet att tillgodogöra detta är 
inom ramen för Kulan. Detta så att exempelvis kulturarbetare kan 
dyka upp på boenden och dagliga verksamheter, samt att LSS-
målgruppen får tillgång till subventionerade kulturupplevelser på 
kulturarenor. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/50-2 (Godkänd - R 1) Stockholms stads 
program för barns rätt till kultur 

• JÄRVA 2025/50-1 Följebrev Stockholms stads program för 
barns rätt till kultur 

• JÄRVA 2025/50-1.1 Bilaga - Stockholms stads program för 
barns rätt till kultur 
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§ 20 
Trafikförändringar i SL- och WÅAB-trafiken 2025/2026 
(T26)  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2025/375 
JÄRVA 2025/247 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat ”Trafikförändringar i SL- och 
WÅAB-trafiken 2025/2026” till alla stadsdelsnämnder och berörda 
facknämnder. Ärendet har beretts inom avdelningen 
stadsutveckling, medborgarservice och fritid. Remissen innehåller 
en lista på möjliga trafikförändringar som beräknas träda i kraft i 
december 2025. Remissen är en del av den kontinuerliga dialog som 
trafikförvaltningen för med Stockholms stad. 
  
Förvaltningen ser positivt på det underliggande trafik-
försörjningsprogrammet där långsiktig hållbarhet står i fokus samt 
arbete för att främja kollektivt resande.  
  
Förvaltningen anser att konsekvenserna av genomförda förändringar 
för linje 518 med minskad turtäthet under högtrafik på 
högsommaren behöver ses över. En direktförbindande buss mellan 
Kista och Barkarbystaden/ handelsplatsen saknas, vilket är ett 
behov förvaltningen ser. Förvaltningen ser fortsatt ett behov av 
förstärkning av busslinje 179 mellan Sollentuna och Vällingby, då 
linjen har hög belastning med stort antal resenärer. 
  
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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Särskilt uttalande 
Rashid Mohammed m.fl. (V), Elvir Kaznic m.fl. (S) och Mansur 
Jama (MP) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 
  
Vi uppskattar att förvaltningen tar upp behovet av att förstärka 
busstrafiken på linje 179. Vi vill dock betona att de största 
utmaningarna för trafikanterna uppstår mellan Tensta och Kista och 
uppstår under rusningstid och i samband med skolslutet på 
eftermiddagarna då trycket på trafiken är särskilt högt. Därför måste 
förstärkningar prioriteras just under dessa tider. Då kan man 
förbättra punktligheten, minska trängseln och öka tillgängligheten 
för resenärerna.  
Som ett komplement föreslår vi också att SL ska överväga att starta 
en ny busslinje för att avlasta linje 179. Då kan man bättre möta den 
höga efterfrågan mellan Tensta och Kista. Det skulle ge resenärerna 
fler alternativ och bidra till en mer hållbar och smidig 
kollektivtrafik.  
Vi ser också ett behov av en ny busslinje mellan de södra 
stadsdelarna vid Järvafältet och handels- och arbetsplatsområdena i 
Barkarbystaden. Med tanke på den tillväxt som sker där skulle en 
sådan busslinje kraftigt förbättra och bland annat öka attraktiviteten 
att arbetspendla från Södra Järva dit.  
 
Nu är tvärbaneprojektet återigen försenat. Det innebär att nuvarande 
ordinarie busslinjer under en obestämd tid inte kommer att trafikera 
närsjukhuset. Därför föreslår vi att SL och kommunen/regionen ser 
över andra alternativ. Ett kan vara möjligheten att låta nuvarande 
busslinjer köra och använda befintliga hållplatser på 
Rinkebysvängen vid OK-macken. Därefter skulle de kunna köra 
Rinkeby allé upp till vändplatsen bakom Rinkeby Centrum. Det 
skulle ge en tillfällig, men mycket viktig, lösning under 
övergångsperioden för de boende i området.  
  
Det finns ett behov av att utreda möjligheten till en ny busslinje 
eller förbättrade kollektivtrafikförbindelser mellan Bromsten och 
Kista. Trots det geografiskt korta avståndet mellan stadsdelarna är 
resvägarna i dagsläget ofta krångliga, med flera byten och omvägar. 
Detta försvårar vardagspendlingen och leder till onödigt långa 
restider. 
 
Det finns ett behov av en översyn av Spånga station. 
Pendeltågsstationen och busstationerna är dysfunktionella redan 
idag, samtidigt byggs nya bostäder för tusentals personer i 
närområdet. Det är akut att få till en bra helhetslösning med smidiga 
övergångar mellan trafikslagen och trygga och enkla 
kopplingar/stråk till Spånga centrum och Bromsten. 
  

Särskilt uttalande 
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Ole Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett särskilt uttalande. 
  
Åsa Nilsson Söderström (L) ansluter sig till Ole Jörgen Persson 
m.fl. (M) särskilda uttalande. 
  
Sedan den rödgröna majoriteten tog över i Region Stockholm har 
historiska nedskärningar och försämringar gjorts av 
kollektivtrafiken samtidigt som priset för densamma höjts. Det är 
den exakta motsatsen till vad de lovade i valrörelsen 2022. 
Resultatet har blivit mer opålitlig och sämre kollektivtrafik vilket 
hotat både tillväxten och klimatmålen i Stockholms stad. De 
historiska nedskärningarna behöver stoppas och Stockholm behöver 
mer och bättre kollektivtrafik. Förslagen på trafikförändringar som 
presenteras är varken ett förslag av återställande av buss- eller 
tunnelbanetrafiken. Förändringarna är långt ifrån tillräckliga för att 
vända den nuvarande utvecklingen eller återställa förtroendet för 
kollektivtrafiken. 
  
Det rödgröna styret i Stockholms stad behöver tydligt framföra 
stockholmarnas kritik till deras rödgröna kollegor i Region 
Stockholm. För menar vi allvar med att fler stockholmare ska kunna 
göra klimatsmarta val i vardagen och välja kollektivtrafiken 
behöver den återställas till de tidigare nivåerna och därifrån 
förbättras. Sämre tillgång till kollektivtrafik riskerar att få särskilt 
allvarliga konsekvenser för de grupper i samhället som redan idag 
har det svårast både ekonomiskt och socialt. Det handlar om 
barnfamiljer, äldre, ungdomar, nyanlända, studenter och 
låginkomsttagare, grupper som redan har begränsade resurser och 
som nu riskerar att få sina liv ytterligare försvårade. 
  
Vi är djupt oroade över hur bristen på handling går i motsatt 
riktning mot de mål som Stockholms stad har satt upp inom klimat, 
miljö och social hållbarhet. En välfungerande kollektivtrafik är inte 
bara ett transportmedel. Det är en grundläggande del av stadens 
infrastruktur och en förutsättning för både grön omställning och 
tillväxt. 
  
Vi kräver att det rödgröna styret i stadshuset tar sitt ansvar och 
skyndsamt ställer krav på sina partikollegor i regionen. Stockholms 
stad borde också kräva en oberoende och genomgående utvärdering 
av trafikförändringarna som genomfördes efter sommaren 2024. Det 
är avgörande att Stockholms stad tydligt lyfter fram invånarnas 
behov och står upp för en kollektivtrafik som inkluderar hela 
staden. En nedmontering av kollektivtrafiken är inte vägen framåt. 
Tvärtom måste vi gemensamt arbeta för att stärka tillgängligheten, 
öka turtätheten och utveckla kollektivtrafiken som en självklar del 
av en hållbar, jämlik och växande stad. 
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Särskilt uttalande 
Ole Jörgen Persson m.fl. (M), Åsa Nilsson Söderström (L) och 
Patrick Amofah (C) lade fram ett särskilt uttalande enligt följande: 
  
Vi instämmer i förvaltningens förslag, men vill skicka med 
ytterligare ett par synpunkter. 
  
Spånga station är underdimensionerad och sliten. Vi menar att 
regionen omgående bör investera i en modernare och tillgängligare 
station. Det behövs ytterligare en entré i den västra delen av 
perrongen för att minska trängseln och öka tillgängligheten. 
Stationsbyggnaden behöver renoveras eller helt byggas om, och en 
mer välplanerad bussterminal behövs för det stora antal bussar som 
trafikerar stationen. Pendeltågsstationen och busstationen bör hänga 
ihop på ett bättre sätt än nu, så att det blir enkelt att byta färdmedel. 
Det behövs också bättre parkeringar för både bilar och cyklar. 
  
Vad gäller Bromstensstaden är det viktigt att se över turtätheten för 
linje 118 och 512. Ett ökat antal invånare i Bromsten kommer att 
kräva en tätare trafikering av linjerna genom Bromsten. Men redan 
nu bör man se över avgångs- och ankomsttiderna till Spånga station. 
Det är olyckligt att bussarna ofta lämnar Spånga station nästan 
samtidigt. Om de istället kunde avgå med 5-10 minuters mellanrum 
skulle bussen bli ett attraktivare alternativ för de många 
Bromstensbor som behöver ta sig till Spånga station eller Rissne T-
bana. 
  
Två områden som redan idag har bristande tillgänglighet med 
kollektivtrafik är Spånga kyrka/ Sörgården och Lunda 
företagsområde. Bussarna går så sällan att många tar bil för att 
kollektivtrafiken inte upplevs fylla behoven. 
  
Vi vill också lyfta behovet av tätare turtäthet för busslinje 179. 
Linjen har hög belastning med stort antal resenärer, och det uppstår 
trängsel, särskilt under eftermiddagen. 
  
Vi välkomnar också den satsning på kollektivtrafiken i Västerort 
som nu görs i och med utbyggnaden av tvärbanan till Kista. Det 
kommer att skapa goda förutsättningar för både etablering av 
arbetsplatser och fler bostäder i området. Tvärbanan minskar också 
barriäreffekterna, ökar attraktivitet i området, och ökar närheten till 
grönområden. 
  

Särskilt uttalande 
Gahzal Saberian (SD) lade fram ett särskilt uttalande enligt 
följande: 
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Här vill Sverigedemokraterna åter belysa medborgarens perspektiv: 
Med en planering utgående från att möjliggöra en så blandad trafik 
som möjligt skulle tillfälliga, eller längre, nedskärningar i 
kollektivtrafiken inte bli lika försvårande för medborgarna som den 
nu blir. Det som nu skett är ett tydligt exempel på när den ena 
handen gör en sak, försvårar för bilister, och den andra handen inte 
förmår att svara upp genom att stärka kollektivtrafiken utan gör det 
motsatta. Detta har naturligtvis inte skett av illvilja: det finns helt 
enkelt inte resurser för att genomföra den rådande planen just nu. 
Och sådana perioder kommer även uppstå i framtiden. Just därför är 
det viktigt att planera för att möjliggöra en så varierad trafik som 
möjligt för att säkerställa någon form av redundans i mobiliteten. 
Det finns andra sätt att minska bilismen än att fysiskt avlägsna dess 
förutsättningar så att den omöjliggörs. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/247-2 (Godkänd - R 2) Trafikförändringar i 
SL- och WÅAB-trafiken 2025/2026  

• JÄRVA 2025/247-1 Följebrev Trafikförändringar i SL- och 
WÅAB-trafiken 2025/2026 (T26) 

• JÄRVA 2025/247-1.1 Remiss - Trafikförändringar i SL- och 
WÅAB-trafiken 2025/2026 (T26) 
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§ 21 
Motion om att sälja Hästa gård  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/1347 
JÄRVA 2025/128 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har mottagit en remiss från kommunstyrelsen 
angående en motion om försäljning av Hästa gård. 
  
Motionärerna menar att staden står inför ekonomiska utmaningar 
och att det därför är viktigt att göra strategiska prioriteringar när det 
gäller fastigheter och planerade investeringar. De hävdar vidare att 
planerade renoveringar av Hästa gård kommer bli kostsamma och 
innebära stora ekonomiska åtaganden. Av den anledningen anser 
motionärerna att en försäljning av Hästa gård är det bästa 
alternativet för att säkerställa en hållbar utveckling av området.  
  
Förvaltningen instämmer i att staden behöver inta en ansvarsfull 
hantering av Hästa gård. Samtidigt ser förvaltningen positivt på den 
inriktning som fastighetsnämnden fattat beslut om för Hästa gård. 
  
Inriktningen är att göra Hästa gård levande och tillgänglig för en 
bred målgrupp med fokus på hållbarhet och biologisk mångfald. 
Förvaltningen är medveten om att gårdens byggnader samt trädgård 
har ett stort renoveringsbehov, men menar att fastighetskontoret har 
en plan för nödvändig upprustning, utveckling och investering i 
gården.  
  
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar 
förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på 
remissen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
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Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) reserverar sig mot nämndens beslut 
till förmån för eget förslag enligt följande: 
  
Att stadsdelsnämnden tillstyrker motionen. 
  
Därutöver anför 
När staden står inför ekonomiska utmaningar är det viktigt att göra 
strategiska prioriteringar när det gäller fastigheter och planerade 
investeringar. Därför delar vi motionärernas slutsats att det bästa är 
en försäljning av Hästa gård för en hållbar utveckling av området. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/128-2 (Godkänd - R 2) Remiss om motion att 
sälja Hästa gård 

• JÄRVA 2025/128-1 Följebrev Motion om att sälja Hästa 
gård  

• JÄRVA 2025/128-1.1 Motion om att sälja Hästa gård  
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§ 22 
Reviderade riktlinjer för handläggning av försöks-, 
tränings- och Bostad Först-lägenheter  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, diarienummer KS 
2025/156 
JÄRVA 2025/156 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen.  
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har skickat en remiss av reviderade riktlinjer för 
handläggning av försöks-, tränings- och Bostad Först lägenheter 
upprättade av socialförvaltningen. Syftet med riktlinjerna är 
rättssäkerhet och likabehandling när det gäller utredning, 
bedömning och tillgång till insatserna försöks- och 
träningslägenheter. 
Förvaltningens bedömning är att de nya riktlinjerna till viss del 
kommer påverka berörda verksamheter då befintligt boendestöd 
behöver breddas eftersom förslaget inkluderar de nya målgrupperna 
våldsutsatta och personer som skrivs ut från långvarig intuitions- 
eller kriminalvård. Utöver detta bedöms förslaget inte i någon större 
utsträckning påverka det befintliga uppdraget då det redan finns 
befintliga strukturer och arbetssätt.  
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget i sin helhet och 
föreslår att Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen.  
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/156-2 (Godkänd - R 1) Reviderade riktlinjer 
för handläggning av försöks-, tränings- och Bostad Först-
lägenheter 
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• JÄRVA 2025/156-1.2 Bilaga - Riktlinjer för handläggning 
av försöks-, tränings- och Bostad Först-lägenheter 

• JÄRVA 2025/156-1 Följebrev Reviderade riktlinjer för 
handläggning av försöks-, tränings- och Bostad Först-
lägenheter 

• JÄRVA 2025/156-1.1 Bilaga - Socialförvaltningens 
tjänsteutlåtande - Reviderade riktlinjer för handläggning av 
försöks-, tränings- och Bostad Först-lägenheter 
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§ 23 
Betänkandet - Avgift för områdessamverkan – och andra 
åtgärderför trygghet i byggd miljö  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, diarienummer KS 
2025/150 
JÄRVA 2025/150 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Järva stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Järva stadsdelsnämnd har fått en begäran från kommunstyrelsen om 
att inkomma med yttrande avseende betänkandet Avgift för 
områdessamverkan – och andra åtgärder för trygghet i byggd miljö. 
Betänkandet innehåller två delar. Dels en analys med förslag på 
åtgärder för obligatorisk områdessamverkan mellan det offentliga 
och fastighetsägare. Dels förslag på ytterligare insatser för 
trygghetsskapande- och brottsförebyggande åtgärder i den byggda 
miljön. 
Förvaltningen har en bred erfarenhet av samverkan med de olika 
fastighetsägare som finns i Järva stadsdelsområde inom olika 
forum. Förvaltningen ser ingen nödvändighet i att införa avgifter 
från fastighetsägarna. Det gemensamma engagemang som redan 
finns på frivillig basis bör istället vårdas och vidareutvecklas. 
Förvaltningen ser mer risker än nyttor med att införa en lagstiftning 
som syftar till att genom krav och potentiella uttag av utgifter bygga 
incitament för områdessamverkan. 
Förvaltningen ställer sig positiv till att införa ett nationellt 
kunskapscentrum och på att tillsätta en utredning om brister och 
förbättringsförslag i tillsynen av den byggda miljön. 
Förvaltningen ser mycket positivt på att tillsätta en utredning om att 
införa krav på tillstånd för fastighetsägares rätt att ta ut hyra 
eftersom det har potential att skapa bättre bostadsförhållanden för 
invånarna i Järva. 
Förvaltningen föreslår att lämna tjänsteutlåtandet som svar på 
remissen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
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Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/150-4 (Godkänd - R 1) Avgift för 
områdessamverkan - och andra åtgärder för trygghet i byggd 
miljö 

• JÄRVA 2025/150-1 Följebrev Betänkandet - Avgift för 
områdessamverkan - och andra åtgärderför trygghet i byggd 
miljö 

• JÄRVA 2025/150-1.1 Remiss - Betänkandet - Avgift för 
områdessamverkan - och andra åtgärder för trygghet i byggd 
miljö 
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§ 24 
Program för barnhälsa i Stockholms stad  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2025/297 
JÄRVA 2025/171 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunfullmäktige har gett förskolenämnden i uppdrag att, i 
samverkan med stadsdelsnämnderna och kommunstyrelsen, ta fram 
en strategi för barnhälsa inom förskolan. Arbetet inleddes våren 
2024 och har genomförts i dialog med referensgrupper där 
förvaltningen varit delaktig. 
Syftet med programmet är att skapa goda och jämlika 
förutsättningar för barns hälsa och utveckling i hela staden genom 
tydliga riktlinjer och strukturerade arbetssätt. Programmet bygger 
på forskning, nationella och lokala styrdokument samt 
barnkonventionen och omfattar flera aspekter av barnhälsoarbetet. 
Det gäller för kommunala förskolor men kan även fungera som stöd 
för fristående verksamheter. 
Programmet vilar på tre strategiska inriktningar – hälsofrämjande, 
förebyggande och inkluderande insatser – och konkretiseras genom 
fem centrala fokusområden: fysisk hälsa, hälsosamma matvanor, 
psykosocial hälsa, miljö och barnsäkerhet samt samverkan. 
Förvaltningen ser positivt på ett gemensamt program samtidigt som 
flera utvecklingsområden identifieras. Programmet saknar en tydlig 
röd tråd och referenser till aktuell pedagogisk forskning, vilket 
försvårar kopplingen till ett utbildnings- och specialpedagogiskt 
perspektiv. Vidare behandlar programmet frågor som redan regleras 
i andra styrdokument, vilket i kombination med dess omfattande 
innehåll kan leda till oklarheter samt bidra till överlappningar. 
Förvaltningen ifrågasätter även varför vissa grupper lyfts fram 
särskilt, då barnhälsoarbetet ska omfatta alla barn. En mer 
inkluderande och väl avgränsad framställning skulle säkerställa att 
programmet blir tydligare, mer ändamålsenligt och bättre anpassat 
efter stadens behov. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
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Patrick Amofah (C) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
Patrick Amofah (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag enligt följande: 
  
1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag på remissen. 
2. Att i övrigt anföra följande: 
  
Centerpartiet i Stockholms stad välkomnar det nya "Program för 
barnhälsa" som ett steg mot att skapa en bättre uppväxtmiljö för alla 
stadens barn, oavsett deras postnummer. Vi ser positivt på 
programmets ambition att stärka det hälsofrämjande och 
förebyggande arbetet inom förskolan. Dock utgör programmet sig 
för att vara mer än det egentligen är eftersom fokus är den 
kommunala förskolans uppdrag. Ett namnbyte kan därför vara 
lämpligt. Även om andra aktörer och förvaltningar nämns är det inte 
det primära syftet att vara ett heltäckande program för barnhälsa. I 
allt för liten utsträckning berörs också regionens arbete med barns 
hälso- och sjukvård samt det utvecklingsbehov som finns med 
regionen vad gäller barns hälsa och trygghet. 
  
För att ytterligare förstärka programmets intentioner vill 
Centerpartiet lyfta fram tre centrala områden där vi ser ytterbehov 
av kompletterande insatser: möjlighet till anonym orosanmälan för 
skol- och förskolepersonal, tidigt och likvärdigt stöd för barn med 
autism i förskolan samt behov av kartläggning för att stoppa att barn 
utsätts för våld i hemmet.  
  
Socialförvaltningen lyfter själv fram orosanmälningar och att mer 
kan göras där. Centerpartiet vill gå ännu längre. Eftersom hot och 
våld mot förskole- (och skol-) personal tyvärr förekommer, är det 
avgörande att skapa trygga förutsättningar för personal att fullfölja 
sitt ansvar att anmäla oro för barns välbefinnande. Centerpartiet vill 
därför möjliggöra för personal inom förskola och skola att göra 
orosanmälningar anonymt. Detta skulle skydda personalen från 
potentiella repressalier och säkerställa att barn som lever under 
svåra förhållanden får den hjälp de behöver. ?Redan idag kan 
skolhuvudmän vidta åtgärder för att öka tryggheten och 
benägenheten att anmäla, såsom att erbjuda samtalsstöd, 
säkerhetsåtgärder till personalen och att rektorer kan bistå vid 
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anmälningar. Vi uppmanar till att dessa möjligheter används fullt ut 
i väntan på en lagändring.? 
  
Det andra området vi vill se mer inom är området barn med autism. 
För att barn med autism ska kunna lära sig att kommunicera, bli 
självständiga och bättre förberedda för skolan och samhället i stort 
kan Mångsidiga intensiva beteendeinsatser vara helt avgörande 
enligt Socialstyrelsen. Arbetssättet rekommenderas att ges till små 
barn, helst före fem års ålder, och bygger på ett samarbete mellan 
habiliteringen, förskolan och barnets vårdnadshavare. 
  
Därför tycker vi att Stockholms stad upprättar en gemensam rutin 
med regionen gällande förskolebarn med autism, med syfte att 
tydliggöra ansvarsfördelning och möjliggöra samsyn mellan 
kommunens förskolor och regionens habilitering. Samtidigt måste 
man säkerställa att förskolebarn med autismdiagnos får samordnade 
och likvärdiga insatser baserat på socialstyrelsens 
rekommendationer och att det kan behållas vid övergång till 
grundskola. 
  
Det tredje området vi vill lyfta innebär en breddning av 
programmet, som gör att dess namn bättre motsvarar innehållet, och 
det är behovet av att Stockholm behöver kartlägga och ta fram en 
handlingsplan för att stoppa att barn utsätts för våld i hemmet. Våld 
mot barn kan inte i någon omfattning accepteras, och det är svårt att 
tänka sig något viktigare för barns hälsa än att förebygga och stoppa 
våld som förekommer i hemmet. 
  

Särskilt uttalande 
Ole Jörgen Persson m.fl. (M) och Åsa Nilsson Söderström (L) lade 
fram ett särskilt uttalande enligt följande: 
  
Vi instämmer med förvaltningen i att det är bra att ett program för 
barnhälsa i Stockholms stad nu tas fram, men att det program som 
nu ligger på bordet saknar en tydlig röd tråd och inte avgränsas 
tydligt mot övriga styrdokument. 
  
Sammanfattningsvis anser vi att förslaget som nu presenteras inte 
motsvarar vad ett stadsövergripande program för barnhälsa bör 
innehålla. Ansvaret för detta faller på den rödgröna majoriteten. 
  
Utöver förvaltningens kritik vill vi för det första lyfta att 
programmet ett väldigt fokus på förskolornas 
(stadsdelsnämndernas) roll, men vi saknar överväganden av vad 
som bör förväntas av andra av stadens förvaltningar – SISAB, 
Trafiknämnden, Stadsbyggnadsnämnden, Socialnämnden med flera. 
Vi saknar också en fördjupning kring det samarbete som behöver 
utvecklas med regionens olika verksamheter. 
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För det andra saknar vi kopplingen till vetenskaplig forskning kring 
barns utveckling. Det är av högsta vikt att utbildningen i förskolan 
och andra insatser för barn vilar på vetenskaplig grund och 
beprövad erfarenhet när det gäller såväl innehåll som arbetssätt. Ett 
viktigt, men ofta förbisett område är barns motoriska utveckling och 
kopplingen till fysisk och psykisk hälsa. Ett annat område som 
behövs lyftas är digitaliseringens effekter på barns hjärnor och 
hälsa. Vi vill även särskilt lyfta fram vikten av tidigare insatser för 
barn med hög och ihållande nivå av aggressivitet. 
  
För det tredje saknar vi resonemang kring de miljöer som barnen 
vistas i. Staden behöver bättre analysera hur olika miljöer (ljus, ljud, 
inredning etc) påverkar barn, samt ta hänsyn till mängden sociala 
kontakter som är lämplig vid olika åldrar. Vetenskapliga fakta kring 
dessa aspekter behöver i sin tur påverka hur vi bygger och 
organiserar förskolor, lekplatser och andra miljöer där barn vistas. 
  
Slutligen saknar vi skrivningar om omhändertagna och placerade 
barns hälsa, detta trots att det är en grupp med dokumenterat sämre 
hälsa och markant högre risk för framtida besvär kopplat bland 
annat till bristfällig vård under tiden de är placerade. Det är 
Stockholms stad som övertagit föräldraskapet för dessa barn under 
tiden för en placering och att inte prioritera barnens hälsa, genom 
bland annat kontinuerlig uppföljning och vårdkontakter, är ett 
underbetyg för vilken vårdnadshavare som helst. Samhället måste 
alltid sträva efter att vara den bästa föräldern och det innebär fokus 
på barnet hälsa och välmående. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/171-2 (Godkänd - R 1) Program för barnhälsa 
i Stockholms stad 

• JÄRVA 2025/171-1 Följebrev Program för barnhälsa i 
Stockholms stad 

• JÄRVA 2025/171-1.2 Bilaga - Program för barnhälsa i 
Stockholms stad 
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§ 25 
Motion om att införa en potthålsgaranti  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/1346 
JÄRVA 2025/174 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Järva stadsdelsnämnd har mottagit en remiss från kommunstyrelsen 
angående en motion om att införa en potthålsgaranti. I motionen 
föreslås att staden inför en 24-timmars potthålsgaranti, för att 
säkerställa att gator och cykelbanor håller en hög kvalitet. 
Motionärerna önskar främja säkerhet och framkomlighet, men 
menar att det idag finns brister i infrastrukturen och potthål (även 
kallat tjälskott) lyfts som ett särskilt problem på stadens gator och 
cykelbanor. 
  
Förvaltningen instämmer med motionärerna om att Stockholms 
gator och cykelbanor ska hålla en hög kvalitet för att främja 
säkerhet och framkomlighet. De vägar som förvaltningen råder över 
där potthål (tjälskott) kan uppstå är parkvägar såsom gång- och 
cykelvägar. Förvaltningen inventerar och åtgärdar årligen de 
parkvägar i stadsdelen som är i störst behov av ny asfalt. Skulle ett 
stort problem uppstå som orsakas av potthål, där allvarlig fara för 
allmänhet råder, åtgärdas det med hög prioritet. Det kan vara svårt 
för förvaltningen att ha kunskap om exakt alla kvadratmeter 
parkväg. Då är synpunkter angående exempelvis potthål via tyck-till 
appen ett värdefullt verktyg. 
  
Att införa en 24 timmarsgaranti ser förvaltningen inte som 
realistiskt. Snabb åtgärd av potthål skulle behöva innebära tillfälliga 
lösningar med kallasfalt, vilket kort efter åtgärd behöver göras om 
för att hålla över tid. Förvaltningen anser också att en 24 
timmarsgaranti skulle vara utmanande i ett resurs- och 
kostnadsperspektiv. 
  
Problematiken med potthål på bilvägar som lyfts i motionen är inom 
Trafikkontorets ansvarsområde. 
  
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar 
förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på 
remissen. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Patrick Amofah (C) lade fram ett förslag och föreslog att nämnden 
skulle ställa sig bakom det. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
Patrick Amofah (C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag enligt följande: 
  
Att tillstyrka motionen i sin helhet 
Att därutöver anföra 
  
Det är positivt att Järva stadsdelsförvaltningen instämmer med 
motionärerna om att Stockholms gator och cykelbanor ska hålla en 
hög kvalitet för att främja säkerhet och framkomlighet. 
  
Centerpartiet vill att Stockholms vägar och gator ska hålla en 
högkvalitet för att främja säkerhet och framkomlighet. Trasiga 
vägar och potthål pryder många av stadens gator och dessa kan vara 
farliga. 
  
De senaste åren har antalet klagomål på potthål som kommit in till 
staden ökat kraftigt. I vår budgetförslag har Centerpartiet lagt in 
pengar i en pott, öronmärkta för att gå till att laga potthål. De är del 
av en garanti som ska innebära att staden ska rycka ut och fixa 
anmälda felen inom 24 timmar. 
  
Hur många cyklister som ska behöva skada sig och hur många bilar 
som ska gå sönder innan potthållsproblematiken tas på allvar av 
majoriteten? 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/174-3 (Godkänd - R 2) Remiss motion om 
potthålsgaranti 

• JÄRVA 2025/174-1 Följebrev Motion om att införa en 
potthålsgaranti  

• JÄRVA 2025/174-1.1 Motion om att införa en 
potthålsgaranti  
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§ 26 
Motion om flytt av busshållplatsen på Danmarksgatan  

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2024/1197 
JÄRVA 2024/1186 
 

Beslut  
1. Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 

2. Järva stadsdelsnämnd beslutar om omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har mottagit en remiss från kommunstyrelsen. 
Motionen som nämnden ska besvara lyfter att trafiksituationen på 
Danmarksgatan i Kista är ineffektiv för både kollektivtrafik och 
privatbilister. Motionärerna menar att olämplig placering av 
busshållplats och olovlig körning skapar allvarliga trafikproblem på 
platsen. I motionen föreslås att kommunfullmäktige uppdrar till 
trafiknämnden att initiera en dialog med trafikförvaltningen i 
Region Stockholm i syfte att flytta busshållplatsen och åter öppna 
Danmarksgatan för övrig trafik i båda riktningarna. 
  
Förvaltningen instämmer med motionärerna att det är viktigt med 
en fungerande, trygg och tillgänglig trafik kring Danmarksgatan och 
Kistaplans knutpunkt. Förvaltningen deltar i forumet Kista i 
samverkan som samordnas av trafikkontoret. I det forumet finns 
möjlighet till dialog kring platsens utformning och trygghet. 
Förvaltningen har dock inte rådighet över platsen och 
trafikplaneringen där. Trafikförvaltningen i Region Stockholm och 
trafikkontoret i Stockholms stad har en samverkan kring Kista 
busstorg för att bland annat öka trygghet och funktionalitet för alla 
trafikanter. Ett arbete pågår för att identifiera åtgärder för att göra 
torget tryggare. I arbetet har frågor om placering och utökning av 
möjliga hållplatslägen lyfts. Förvaltningen menar att det arbete som 
pågår kan utmynna i lösningar som ligger i linje med motionärernas 
önskemål. Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden överlämnar 
förvaltningens tjänsteutlåtande till kommunstyrelsen som svar på 
remissen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
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Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) lade fram ett förslag och föreslog att 
nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  
Åsa Nilsson Söderström (L) ansluter sig till Ole-Jörgen Persson 
m.fl. (M) förslag. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
Ole-Jörgen Persson m.fl. (M) och Åsa Nilsson Söderström (L) 
reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag 
enligt följande: 
  
Att stadsdelsnämnden ställer sig bakom motionen. 
Samt därutöver anföra 
Vi konstaterar att då frågan om busshållplatsen tidigare varit uppe 
för diskussion i dåvarande Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd ställde 
hela den nämnden sig bakom önskemål om flytt.  
 
Den genomförda förändringen av hållplatsen för buss 178 har inte 
lett till någon förbättring, utan har istället förvärrat en redan 
ansträngd trafiksituation. När buss 178 stannar på den nya platsen 
uppstår ofta köer som blockerar hela Danmarksgatan, med stora 
negativa konsekvenser för både kollektivtrafikens punktlighet och 
privatbilisters framkomlighet. 
 
Dessutom har det införda svängförbudet från Köpenhamnsgatan till 
Danmarksgatan söderut ytterligare försvårat situationen, särskilt 
under rusningstid (08:00–09:00 och 16:00–18:00). Under dessa 
tider kan det ta upp till 10–15 minuter att ta sig från 
Köpenhamnsgatan till Danmarksgatan, vilket skapar frustration och 
onödiga trafikstockningar. 
 
Det är vår uppfattning att frågan om hållplatsens placering för buss 
178 måste ges högre prioritet och att åtgärder bör vidtas snarast. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2024/1186-3 (Godkänd - R 2) Remissvar motion 
flytt av busshållplats 

• JÄRVA 2024/1186-1 Följebrev Motion om flytt av 
busshållplatsen på Danmarksgatan, KS 2024/1197 

• JÄRVA 2024/1186-1.1 Remiss av Motion om flytt av 
busshållplatsen på Danmarksgatan 
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§ 27 
Socialtjänstens tillhandahållande av insatser i samband 
med ikraftträdande av ny socialtjänstlag  

Svar på remiss från kommunstyrelsen, diarienummer KS 
2025/308 
JÄRVA 2025/228 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen.  
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har bett Järva stadsdelsnämnd att yttra sig över 
socialnämnden och äldrenämndens gemensamma förslag: 
Socialtjänstens tillhandahållande av insatser i samband med 
ikraftträdande av ny socialtjänstlag, inklusive bilagan Insatser som 
Stockholms stad socialtjänst ger utan individuell behovsprövning. 
  
Regeringen föreslår i proposition En förebyggande socialtjänstlag - 
för ökade rättigheter, skyldigheter och möjligheter (proposition 
2024/25:89) att en ny socialtjänstlag ska träda i kraft den 1 juli. 
Enligt propositionen kommer kommunerna, med vissa undantag, 
ges möjlighet att tillhandahålla insatser utan behovsprövning. 
Förslaget syftar till att individer som har behov enklare ska få 
tillgång till insatser. 
  
Socialnämnden och äldrenämnden föreslår att insatser som i 
dagsläget ges utan behovsprövning i Stockholm stad ska fortsätta 
tillhandahållas på det sättet under en omställningsperiod från den 1 
juli 2025 till den 31 oktober 2026. Under samma period ska insatser 
utan behovsprövning undantas dokumentationskrav om det finns 
risk att uppgifter om enskildas identitet kan röjas. 
  
I remissen föreslås även att socialnämnden och äldrenämnden ska få 
i uppdrag att lämna förslag på vilka insatser som ska ges utan 
individuell behovsprövning från och med den 1 november 2026 och 
vilka insatser som ska undantas dokumentationskrav samt 
att socialnämnden, äldrenämnden och stadsdelsnämnderna får i 
uppdrag att genomföra pilotprojekt för att pröva och utvärdera om 
insatser som idag kräver individuell behovsprövning kan erbjudas 
utan en sådan prövning i framtiden. 
  
Förvaltningen tillstyrker socialnämndens samtliga förslag till beslut. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/228-2 (Godkänd - R 1) Socialtjänstens 
tillhandahållande av insatser i samband med ikraftträdande 
av ny socialtjänstlag  

• JÄRVA 2025/228-1 Följebrev Socialtjänstens 
tillhandahållande av insatser i samband med ikraftträdande 
av ny socialtjänstlag 

• 2024274 Bilaga - Insatser som Stockholms stads socialtjänst 
ger utan_individuell behovsprövning(JÄRVA 2025_228-1.2) 
(0) 

• JÄRVA 2025/228-1.1 Tjänsteutlåtande - Socialtjänstens 
tillhandahållande av insatser i samband med ikraftträdande 
av ny socialtjänstlag 
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§ 28 
En socionomutbildning i tiden (SOU 2025:27)  

Svar på remiss från Kommunstyrelsen, KS 2025/380 
JÄRVA 2025/234 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 
och överlämnar det till Kommunstyrelsen som svar på remissen.  
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har av kommunstyrelsen mottagit remiss 
gällande betänkandet En socionomutbildning i tiden (SOU 
2025:27). Utredningen föreslår förändringar i examensordningen 
för socionomexamen, med syfte att stärka utbildningen och 
säkerställa likvärdighet och kvalitet i socionomutbildningarna vid 
landets olika lärosäten. Förslagen omfattar bland annat en tydligare 
inriktning mot aktuella samhällsutmaningar, juridisk kompetens 
samt stärkt verksamhetsförlagd utbildning. Förvaltningen ställer sig 
positiv till utredningens ambition att stärka socionomutbildningen 
så att den möter dagens komplexa samhällsutmaningar. Vidare så 
vill förvaltningen lyfta vikten av att balans upprätthålls mellan 
teoretiska kunskaper och praktiska färdigheter och stödjer därför 
särskilt förslaget om kvalitetssäkrad verksamhetsförlagd utbildning. 
Förvaltningen föreslår att Järva stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det som svar på 
remissen till kommunstyrelsen. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 
  
Åsa Nilsson Söderström (L) och Patrick Amofah (C) lade fram ett 
förslag och föreslog att nämnden skulle ställa sig bakom det. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) ställde förslagen mot varandra 
och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
Åsa Nilsson Söderström (L) och Patrick Amofah (C) reserverar sig 
mot nämndens beslut till förmån för eget förslag enligt följande: 
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1.      Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
2.      Att justera remissvaret i enlighet med vad som anförs nedan. 
3.      Att därutöver anföra följande. 
  
Vi välkomnar i stort utredningens förslag där flera föreslagna delar 
är positiva gällande den nya utformningen, inte minst införandet av 
ett utbildningsmoment om kriminalitet. Detta då många 
socialsekreterare i möten påtalat att just detta saknats i utbildningen. 
Samtidigt ska fokus fortsatt ligga på tidig prevention. 
  
I socionomutbildningen bör betydelsen av samhandling med andra 
aktörer lyftas fram ytterligare, liksom skolframgång som central 
förebyggande faktor. Även samhällets särskilda ansvar för 
omhändertagna barn behöver tydliggöras, då kvalitén på 
samhällsvården för barn och unga kan vara direkt avgörande för 
framtida livschanser och välmående. 
  
En förlängning av utbildningen vore bra för de som ska jobba med 
barnärenden och LVU, som görs i Norge. Detta för att både 
möjliggöra höjd status och lön för den socialsekreterargruppen, 
vilket kan möjliggöra att fler med erfarenhet söker de tjänsterna. Vi 
anser vidare att utbildningen måste innehålla fler moment 
verksamhetsförlagt, för det är det stora problemet med dagens 
utbildning, att de unga som går utbildningen inte får med sig 
tillräcklig praktisk erfarenhet av det klientel som de kommer att 
möta i jobbet. Däremot ser vi inget behov av att utbildningen ska 
förlängas generellt, då det inte finns behov av mer teoretisering, 
utan det ska vara ett praktiskt arbete nära människorna. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/234-2 (Godkänd - R 1) En socionomutbildning 
i tiden 

• JÄRVA 2025/234-1 Följebrev En socionomutbildning i tiden 
(SOU 2025:27) 

• JÄRVA 2025/234-1.1 Remiss - En socionomutbildning i 
tiden SOU (2025:27) 
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§ 29 
Medborgarförslag om att göra anslagstavlorna större och 
regntåligare  

Anmälan av medborgarförslag 
JÄRVA 2025/148 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att 
bereda medborgarförslaget gällande att göra anslagstavlorna större 
och regntåligare. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 12 februari inkom ett medborgarförslag som föreslår att 
befintliga anslagstavlor ska göras om så att ytan för uppsättning av 
affischer blir större, samt skyddar uppsatta affischer mot regn. Den 
3 mars inkom information om kontaktperson för 
medborgarförslaget. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/148-3 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag om 
att göra anslagstavlorna större och regntåligare 

• JÄRVA 2025/148-4 Bilaga 1 - Medborgarfo¨rslag om att 
göra anslagstavlorna större och regntåligare_Bortredigerad 

• JÄRVA 2025/148-5 Bilaga 2 - Korrespondens om 
kontaktperson för medborgarförslag_Bortredigerad 

 
 

Sida 60 (69)



 
 
 

 

Järva stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2025 
 

2025-04-24 

§ 30 
Medborgarförslag om att inrätta ett ungdomsråd i Järva  

Anmälan av medborgarförslag 
JÄRVA 2025/257 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd beslutar att ge förvaltningen i uppdrag att 
bereda inkommet medborgarförslag om att inrätta ett ungdomsråd i 
Järva 
 

Sammanfattning av ärendet  
Inkommet medborgarförslag om att inrätta ett ungdomsråd i Järva 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/257-4 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag om 
att inrätta ett ungdomsråd i Järva 

• JÄRVA 2025/257-2 Medborgarförslag om att inrätta ett 
ungdomsråd i Järva_Bortredigerad 
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§ 31 
Anmälan av delegationsbeslut  
JÄRVA 2025/6 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 

Ärendet 

  

  
  
  
  
  
  
  
  

Dnr Beslut Datum Beslutsfattare 

JÄRVA 
2025/164 

Svar på remiss - Ansökan om en 
trafikanordningsplan för Vandagatan, 
Kista 

2025-
02-24 

Sofie 
Östergren 

JÄRVA 
2025/184 

Svar på remiss - Bygglov, 
reklamvitrin på fastigheten Akalla 4:1 
vid Tornshamnsgatan 38 A 

2025-
02-28 Erik Borén 

JÄRVA 
2025/203 

Svar på remiss - 
Trafikanordningsplan Storbyplan 31 

2025-
03-07 

Julia 
Bäckström 

JÄRVA 
2025/214 

Svar på remiss - Uppställningar för 
politisk kampanj utanför Spånga IP 

2025-
03-07 

Stina 
Holmsved 

JÄRVA 
2025/208 

Svar på remiss - Uppsättning 
orienteringsskyltar, Igelbäckens 
kulturreservat 

2025-
03-11 

Amanda 
Jarhage 

JÄRVA 
2025/215 

Svar på remiss - Parkteatern, platser 
och tider 2025 

2025-
03-12 

Stina 
Holmsved 

JÄRVA 
2025/222 

Svar på remiss - Parkteatern del 2, 
olika platser i Stockholm maj-augusti 

2025-
03-12 

Stina 
Holmsved 

JÄRVA 
2025/256 

Vidaredelegation av beslutanderätt 
för upphandling av Konsultstöd inom 
personsäkerhet samt förutredning 
2025 

2025-
03-12 Toni Mellblom 

JÄRVA 
2025/282 

Vidaredelegation av beslutanderätt 
avseende upphandling av läromedel 

2025-
03-19 Toni Mellblom 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• JÄRVA 2025/6-7 (Godkänd - R 1) Anmälan av 
delegationsbeslut april 
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§ 32 
Protokoll för funktionshinderrådet  
JÄRVA 2025/3 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från den 15 april 2025 anmäls. 
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§ 33 
Protokoll för pensionärsrådet  
JÄRVA 2025/2 
 

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger protokollet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från den 16 april 2025 anmäls. 
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§ 34 
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar under 
mars 2025  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 35 
Inkomna rapporter, protokollsutdrag med mera  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd lägger anmälan till handlingarna. 
 

Ärendet 
  

• Protokoll från KPR, Kommunstyrelsens pensionärsråd, 
sammanträde den 18 mars 

• Socialnämnden 2025-03-17 § 11 – 
Patientsäkerhetsberättelse för LSS-hälsan, Stockholms stad 
år 2024 

• Socialnämnden 2025-03-17 § 12 - Rapport över 
kartläggning av personer som lever i hemlöshet i 
Stockholms stad 25-26 september 2024 

• Socialnämnden 2025-03-17 § 13 - Kartläggning av 
socialtjänstens kontakter med vuxna med skadligt bruk och 
beroende under oktober 2024 

• Förvaltningsgruppens protokoll från den 19 mars 2025 
• Swecos prognos april 2025 för ekonomiskt bistånd i 

Stockholms stad 2025 och 2026 
• Kommunfullmäktiges beslut 2025-04.07 § 15 - Stockholms 

stads äldreombudsman, rapport 2024 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Rashid Mohammed (V) föreslog att nämnden skulle 
lägga anmälan till handlingarna. 

  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 36 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  

Beslut  
Järva stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag att bereda 
inkomna skrivelser. 
 

Inkomna skrivelser 
• Skrivelse från Ghazal Saberian (SD) gällande frågor om 

socialtjänsten i Järvas arbete mot bakgrund av JO-anmälan 
gällande omhändertagna och placerade barn. 

• Skrivelse från Patrick Amofa (C) gällande småföretagarnas 
roll i Järva. 
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§ 37 
Förvaltningens och nämndens information och frågor  
Inget togs upp. 
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